
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

28. august 2024 

Sagsnr.: 24/20806  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 297 

I brev af 19. juni 2024 har udvalget efter ønske fra Marlene Harpsøe (DD) 

stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 297: 

Hvilke ambitioner har ministeren om at udbrede solsikkeprogrammet, der 

er kendt fra Videnscenter om handicap, til skoleområdet? 

Svar: 

Det er mit indtryk, at Solsikkeprogrammet er et rigtig godt program, og at 

det breder sig til flere områder.  Jeg har dog ingen planer om fra centralt 

hold at regulere om at udbrede solsikkeprogrammet til skoleområdet.   

En skole skal være et trygt fællesskab, hvor eleverne på skolen får den for-

nødne undervisning og støtte ud fra deres forskellige forudsætninger og 

behov. For nogle elever vil det vare en hjælp at kunne kommunikere tyde-

ligt om deres særlige behov – evt. via en solsikkesnor. Andre vil måske fo-

retrække andre former for kommunikation.   

Jeg anerkender, at der kan være sammenhænge, hvor anvendelsen kan 

være rigtig god og relevant fx på udflugter eller deltagelse i aktiviteter på 

tværs af klasser og skoler. Men jeg lægger stor vægt på, at den slags be-

slutninger skal tages lokalt og ude på de enkelte skoler.  

Det er regeringens ønske at frisætte kommuner og skoler, som det også er 

sket med aftalen om et kvalitetsprogram for folkeskolen fra marts 2024. 

Hvis vi skal fastholde denne frisættelse, kræver det, at vi fra centralt hold 

undlader at pålægge kommuner og skoler flere krav og regler. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
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